

**Ministry of
Municipal Affairs**

Office of the Minister

777 Bay Street, 17th Floor
Toronto ON M5G 2E5
Tel.: 416 585-7000
Fax: 416 585-6470

**Ministère des
Affaires municipales**

Bureau du ministre

777, rue Bay, 17^e étage
Toronto ON M5G 2E5
Tél. : 416 585-7000
Télé. : 416 585-6470



17-74433

Dear Clerk:

I am writing you on behalf of the Honourable Bill Mauro, Minister of Municipal Affairs, regarding recent changes to the Municipal Elections Act, 1996 under Bill 68 (Modernizing Ontario's Municipal Legislation Act, 2017).

We heard from a number of municipalities that the requirement to collect 25 signatures endorsing a candidate's nomination, which comes into force on April 1, 2018, may present a challenge to candidates in certain municipalities.

At Standing Committee on Social Policy, the government brought forward an amendment to the Municipal Elections Act, 1996 to provide an exemption to this requirement for candidates in municipalities with fewer than the prescribed number of electors. As a part of that process, we committed to consulting with municipalities to understand any challenges that they anticipate candidates within their municipality may face in meeting this requirement.

To help municipalities attract suitable candidates for their elections, we are looking for your council's feedback regarding the following two questions:

1. Would potential candidates in your municipality have any challenges in fulfilling the requirement to have their nomination endorsed by 25 electors?
2. The Minister of Municipal Affairs now has the authority to provide an exemption from the requirement for municipal council candidates to have their nomination endorsed by 25 electors in a municipality with less than the prescribed number of electors. What number of electors in a municipality is the appropriate threshold for the exemption to apply?

We look forward to hearing back from you by September 15, 2017. Please accept my best wishes.

Sincerely,

Lou Rinaldi
Parliamentary Assistant to the Minister of Municipal Affairs

**Ministry of
Municipal Affairs**

Office of the Minister

777 Bay Street, 17th Floor
Toronto ON M5G 2E5
Tel.: 416 585-7000
Fax: 416 585-6470

**Ministère des
Affaires municipales**

Bureau du ministre

777, rue Bay, 17^e étage
Toronto ON M5G 2E5
Tél. : 416 585-7000
Télééc. : 416 585-6470



17-74433

Aux secrétaires municipaux :

Je vous écris au nom de l'honorable Bill Mauro, ministre des Affaires municipales, concernant des modifications apportées récemment à la Loi de 1996 sur les élections municipales aux termes du projet de loi 68 (Loi de 2017 sur la modernisation de la législation municipale ontarienne).

Un certain nombre de représentants municipaux nous ont dit qu'il pourrait être difficile dans certaines municipalités de satisfaire à l'exigence voulant que la déclaration de candidature d'une personne soit appuyée par au moins 25 électeurs, qui prend effet le 1^{er} avril 2018.

Au Comité permanent de la politique sociale, le gouvernement a proposé une modification à la Loi de 1996 sur les élections municipales visant à prévoir une dérogation à cette exigence dans le cas de candidats dans des municipalités comptant moins d'électeurs que le nombre prescrit. Dans la foulée, nous nous sommes engagés à consulter les municipalités pour comprendre les difficultés qui pourraient empêcher les candidats de satisfaire à cette exigence.

Pour aider les municipalités à attirer des candidats qualifiés pour leur élection, nous demandons l'avis de votre conseil concernant les deux questions suivantes :

1. Dans votre municipalité, les candidats éventuels auraient-ils des difficultés à faire appuyer leur déclaration de candidature par 25 électeurs?
2. Le ministre des Affaires municipales a maintenant le pouvoir d'autoriser une exception à l'exigence de faire appuyer la déclaration de candidature à un poste au sein du conseil municipal par 25 électeurs dans une municipalité qui compte moins d'électeurs que le nombre prescrit. Combien d'électeurs dans une municipalité représente le seuil approprié pour que cette dérogation s'applique?

Dans l'attente de vos observations d'ici le 15 septembre 2017, je vous prie d'agréer, Madame, Monsieur, mes salutations les plus cordiales.

Lou Rinaldi
Adjoint parlementaire au ministre des affaires municipales